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Referat bestyrelsesmøde DSF 
 

1. Godkendelse referat 104 og 105 (18. og 19. august 2020) 
a. Godkendt. 

2. Genåbning 
a. Seneste nyt og status pt. 

Lars og Karin deltog i online møde hos KUM 8. september.  

De fremmødte repræsenterede et meget bredt udsnit af kultur- og idrætsorganisationer. Det er 

ikke optimalt i forhold til at komme konstruktivt videre.  

 

Mødedato: 

22.09.2020 

Sted 

Comwell Kolding, Skovbrynet 1, 6000 Kolding 

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

106 / 2020 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 
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Deltagere: 

Lars Norring (LN) 

Mads Ramsing (MR) 

Henrik Due (HD) 

Lone Madsen (LM) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Kenneth Laursen (KLA) 

Liselotte Jacobsen (LJ) 

Afbud: 

 Mette Brendstrup (MB) 

 Klaus Rask Petersen (KRP) 

 Anette Larsen (AL)  

Sekretariatet: 

Karin Rye Riddermann (KRR) 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 
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Der var intet konkret nyt, og den nye smittesituation indbyder ikke til, at vi slår på tromme for 

yderligere genåbning. Lars har i nyhedsmail opfordret til at vi alle tager ansvar og sikrer afstand og 

overholdelse af restriktioner. 

 

Vi tager kontakt til KUM for at høre ind til et møde med større fokus på retningslinjerne for 

idrætsområdet forud for efteråret- og vinteren. 

 

Vi afventer stadig at Erhvervsministeriet og Kulturministeriet vender tilbage til os omkring en 

definition af svømmebade – vi har været i kontakt med medarbejdere i begge ministerier, der har 

spurgt om vi stadig ønskede svar, og det har vi sagt ja til. 

 

HI har forespurgt på samarbejde omkring udsendelse af info vedr. retningslinjer i forhold til 

svømmehaller. HI fremsender tekst vi arbejder videre med. 

 

3. Siden Sidst 
a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

Efter fremsendelse af dagsorden er der kommet henvendelser fra yderligere tre anlæg / 

leverandører som har fået fremsendt link til indmeldelsesblanket. 

 

b. AquaPunkt 

Aftalen med Gigtforeningen er klar til underskrift og vi er klar til at gå videre med at få en mere 

præcis projekt- og tidsplan på plads.  

 

c. Erhvervslivredderprøven 

Dommerseminar 17.-18. september er aflyst, da 80% af underviserne ikke har mulighed for at 

deltage pga. hjemsendelse eller påbud om at blive på egen arbejdsplads. 

 

Der er forsat mange overvejelsen omkring gennemførelse af prøver under hensyntagen til rammer 

og retningslinjer i forhold til Covid-19 

 

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Uddannelsesleder Jacob K. Olsen har sagt ja til at deltage med et oplæg om uddannelsen ved HI’s 

Campus dag, hvor vi står for Svømmebadssporet. 

  

Afventer forsat at skolen indkalder til møde i uddannelsesudvalget. Karin har rykket for svar. 

 

 

e. Aqua Akademiet 

Der er tre kurser tilbage i år. Af dem er Teknik 1 stort set udsolgt allerede inden blandet udkom. 

Nudging går det lidt trægt med. Teknik 2 er flyttet til afholdelse i Nyborg, i stedte for Sverige og 

skåret ned til to dage. 

 

Arbejdet med 2021 kursusplanen er godt i gang. 
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Bornholms Regionskommune: Henrik har været i dialog med Trine Kofoed vedr. kommunens 

godkendelse af DSF teknik kurser. 

 

Kan vi evt. udvikle kurser der er mere fokuserede i deres indhold. 

Kan vi i højere grad inddrage og involvere den store mængde af viden der er blandt 

leverandørerne? 

Vi arbejder videre og ser på mulighederne på kurser / emner der kan være mulige i forhold kurser 

med teknisk fokus. Mads byder ind med sin tekniske viden. 

 

f. Dansk Svømmeunion/TrygFonden 

Lars skulle drøfte mulighederne for at udvikle TrygFondens uheldsregistreringssystem til et 

brugbart værktøj også for svømmehallerne. Det er Lars’ fornemmelse at det måske bliver vanskeligt 

at komme videre den vej. 

 

Der sker ikke mere lige nu og punktet udgår som fast punkt på dagsordenen. 

 

g. LOA/Idan 

Idan/LOA stræber efter at gennemføre projektet i løbet af efteråret – det giver to store 

spørgeskemaer til svømmehallerne, som vi skal hjælpe med at skaffe besvarelser til. 

 

Henrik fortæller, at de er blevet ringet op vedr. interview af gæster og har udfyldt spørgeskemaer. 

 

h. IAKS/IAKS Nordic 

Intet nyt. 

 

i. IUCE/Klaus Frejo 

Vi afventer (stadig) endelig aftalegrundlag til underskrift.  Der er aftalt møde 16. september. 

 

j. KL 

Intet nyt. 

 

k. HI 

Karin og Kirstine var forbi ved HI’s messe i Vingsted i starten af september for at mødes med Henrik 

Høy og Anita Primdahl fra deres sekretariat.  

 

 

Der er lavet aftale om en fællestemadag 21. oktober. Arrangementet afholdes i Holbæk Sportsby. 

DSF faciliterer dagen, og overskuddet deles 50/50, når der er fraregnet tid til administration. 

Tilmeldingen er åben.  

 

Herudover er der lavet aftale om, at vi sørger for oplægsholdere ved Svømmebadssporet på deres 

Campusdag 26. november. Der er truffet aftale med oplægsholdere. HI sørger selv for praktik på 

dagen og den videre kontakt til oplægsholderne. 

 

l. Andet 
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BDFL / DGI har været i dialog med Liselotte / Køge Svømmeland omkring YouTurn-projektet. Vi 

undersøger muligheder for andre svømmehaller og meder dem tilbage. Muligheder er bl.a. Tønder 

og Esbjerg. 

 

4. Årsmøde 2020 
a. Evaluering 

a. Udstillere – bilag vedlagt 

i. Torvepladsen med udstillerne fungerede ikke lige så godt som tidligere, pga. 

nødvendig flytning til et andet / større lokale lidt væk fra auditoriet.  

b. Deltagere – bilag vedlagt 

i. Overordnet set er evalueringerne positive. Enkelte har noteret uddybende 

kommentarer med navn. Alle input og kommentarer er blevet læst grundigt og 

taget med videre til planlægning af kommende arrangementer. 

ii. VI skal fremover have ekstra stort fokus på netværksdelen, som har fået mange 

kommentarer med på vejen. Evt. kan der skæres ned på antallet af anlæg, så der i 

stedet for flere små er enkelte store og ved siden af mere tid til netværk og 

erfaringsudveksling på kryds og tværs. 

iii. Der udsendes mail med opsamling. Udkast er vedlagt. 

5. Årsmøde 2021 
a. Tema - bæredygtighed 

b. ”Messe”/Partnerudvalg – vi har nedsat udvalg med 3 leverandører uden for bestyrelsen for at sikre 

deres input og engagement til nyt koncept. De tre leverandører er Christine Thise (EnviroProcess), 

Søren Clausen (Venti) og Brian Kastling (Cabola).  

 

Beslutning: 

Partnerudvalget ønsker at eventet flyttes til efter sommerferien, da det vurderes at der vil være 

større chance for at tiltrække andre målgrupper til arrangementet (se gerne oplægget). 

Vi har mulighed for at booke Hotel Legoland den 31. august - 2. september 2021. 

 

Det vil samtidig give os en stor fordel i forhold til planlægningen, aktivering af samarbejder og så 

kan vi cementere vores nye navn i markedsføringsmaterialet af eventet. 

 

Ulempen er, at vi vil blive nødt til at rykke rundt i arrangementskalendere og placere 

generalforsamlingen 2021 i forbindelse med et ERFA-møde/temadag i marts/april. 

 

Legoland er forespurgt om mulighederne i sensommeren. Vi undersøger nærmere hvad der præcist 

er af muligheder. 

 

Generalforsamlingen afholdes forsat i april/marts jf. vedtægterne. Evt. i forlængelse af 

Sikkerhedsdagen, som pt. er planlagt til september, men som med flytning af messe kan flyttes til 

foråret i stedet. 

 

Gennemgang af oplæg. 



 
 

Side 5 af 6 
 

Spot / Live oplæg: Mulighed at afsætte optil 45 min. Pr. spot i stedet for 30. 

Økonomi: Er det en mulighed med en partnerpakke-pris der justeres alt efter hvor mange der er 

solgt? 

Kan VIP-billetter være tilkøb eller er der evt. mulighed for at de kan fungere som fradrag hvis 

modtageren gerne vil opgradere sin tilmelding til deltagelse i det fulde program. 

 

Navn: 

Danske Svømmebade - …. 

Alle tænker videre og byder gerne ind med forslag. Sekretariatet og partnerudvalget arbejder 

videre og forbereder oplæg/forslag til bestyrelsesmødet 26. oktober. 

6. ERFA / Temadag 2021 
a. Arbejdet med planlægning af 2021 er godt i gang. Der er indstil videre aftalt Sikkerhedsdag (i 

september), Temadag for tilsynsførende, besøg hos Haarby hallerne, ERFA afslutning på Sjælland. 

Programmet tilpasses ændringer af tidspunkt for messe. 

7. Møder med potentielle samarbejdspartnere 
Lars forsøger at forberede vores navneskifte samt måde at arbejde på fremover ved at invitere til 

dialogmøder med følgende organisationer: 

• Miljøstyrelsen – møde planlagt til 23. oktober 

• DI - Lasse Friberg (ansvarlig for feriecenter/badelande) 

• HORESTA – Freja Brandhøj (ansvarlig for hoteller mv.) 

• Wellness Danmark (har en certificeringsordning for wellnessfaciliteter) 

• Camping Outdoor Danmark (brancheorganisation for Camping og Outdoorbranchen) 

• DK-Camp (sammenslutning af 230 campingpladser) 

• DCU (driver selv 22 pladser – derudover interesseorganisation for campister) 

• Rådet for Større Badesikkerhed – Formandsskifte i september og flere nye medlemmer i 

Repræsentantskabet. 

• Dansk Svømmeunion (når ny direktør er ansat) 

8. Økonomi 
a. Regnskab – status, bilag vedlagt  

 

9. Indsamling data svømmehaller 
Den eksisterende liste er seneste er 3 år gammel og det vil være brugbart at få den opdateret. 

Det kræver rundringning til kommunerne og der bør derfor afsættes ressourcer hos sekretariatet til 

arbejdet. Estimat på tidsforbrug: mellem 75 og 100 timer. Vi sender naturligvis en mail først, men 

derefter skal der sandsynligvis følges op telefonisk og besvarelserne skal registreres. 

Arbejdet igangsættes når nyt navn er vedtaget. 
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10. Ekstraordinær generalforsamling / navneskifte 
Der er kommet 1 tilmelding.  

Logo: 

Henvendelse fra Synergi (leverandør medlem) vedr. kommentarer til det nye logo. Vi har spurgt efter 

konkrete kommentarer, men har ikke fået svar omkring det. 

 

Proces omkring navneskifte: 

Anita og Casper har udarbejdet en kommunikationsplan for arbejdet med at orientere om vores nye 

navn.  

Planen gennemgås. 

Der indhentes pris på kuverter. 

Brevpapir har vi kun elektronisk. 

Fysisk brev til kommunerne bør evt. også sendes til fritidscheferne. Evt. udsendes i flere tempi, så der 

udsendes til kommunerne i november / december og øvrige ikke-medlemmer senere primo 2021. 

Der udsendes også til ministerier, styrelser og andre vi har arbejdet sammen med i forbindelse med 

Corona. 

Annoncering i fagblade: Licitationen, fagblad for arkitekter o. lign.  

Derudover ønsker vi at slå vores navn fast ved bl.a. at søge ’taletid’ i Danske Kommuner ved at skrive 

debatindlæg omkring forhold og rammebetingelser i vores svømmebade. Her søges samarbejde med 

IFFD, der får ny formand den 29. oktober. 

Beslutning: 

Det skal overvejes (igen) om vi skal sikre et stærkt brand omkring Danske Svømmebade – VIDEN frem 

for at fastholde Aqua Akademiet som navn på vores kursusaktiviteter. 

Det er sekretariatets klare anbefaling, at vi bruger penge og kræfter på at skabe et brand omkring 

foreningens nye navn og markedsfører vores kurser som en del af VIDENs-delen, frem for at forvirre 

folk ved at fastholde AquaAkademiet. Det vil desuden skabe en ’renere’ grafisk identitet, så vi ikke skal 

igennem endnu en ’logo’ runde for at lave identitet til Aqua Akademiet. 

Vi arbejder videre med at samle det hele under ét navn: Danske Svømmebade. 

 

11. Eventuelt 
a. Drøftelser ved leverandørmedlemmer – indsendt af Kenneth. 

Med et partnerudvalg omkring næste års event, er flere tiltag / forslag imødekommet og der er 

ikke yderligere at tilføje. 

 


